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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l
szóló 10/2014 . (H. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani
a Kormány tagjainak feladat- és hatáskörér ő l szóló 152/2014. (VI. 6.) Korm. rendelet 48 .*
2., 3., 13 . pontjai szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások
Minisztériumot vezető miniszterhez ,

„Mi lesz a krónikus osztályokkal?
Hol és hogyan működnek a „szociális elfekvó'k"? ”

címmel . A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

A kormány még tavasszal bejelentette, hogy felszámolja a krónikus osztályokat, a köznyelvbe n
csak elfekvőként nevezett részlegeket. Később ezt több jogszabály módosítás is megerősítette .
Az egyik javaslat vitájánál az egészségügyi államtitkár kifejtette, hogy a krónikus ellátás sehol
nem része az egészségügyi ellátásnak, és azt a szociális rendszer részévé kell tenni . Az E. Alap
forrásait nem szabad „pazarolni”, és megerősítette azt a feltevésünket is, hogy bizony a
kormánynak szüksége van az ingatlanokra is . Továbbá a PTK módosításával
kikényszeríthetővé tették, hogy az, aki a tartásra kötelezett helyet ellátja az idő személy
gondozását (pl : egy idősotthon) követelheti a tartásra kötelezettő l az ellátás térítési díját .
Ez egyértelműen a krónikus ellátás átalakítási terveivel van kapcsolatban, hiszen akik a jövőben
majd „szociális elfekvőkbe” kerülnek, azoktól térítési díjat fognak kérni . Az esetenként
speciális egészségügyi ellátást is igényl ő szolgáltatások költsége magasabb lesz, mint a mostan i
szociális gondozásé, így a térítési díjak is emelkedhetnek . Ezt pedig feltehetően sok idős ,
rászoruló ember nem tudja majd megfizetni, ezért szükség lesz a hozzátartozók
szerepvállalására is. A kormány ezt készítette elő .

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ



Mindet annak fényében kell vizsgálnunk, hogy az utóbbi években jelent ősen szigorodott az

idősotthoni illetve a házi gondozás hozzáférési feltételrendszere . Végső soron tehát egyre
növekszik a családok terhe, hiszen közszolgáltatások hiányában maguknak kell gondozniuk

idős hozzátartozóikat . Ez viszont sokaknak megoldhatatlan feladat a munka mellett, nem
beszélve arról, hogy legtöbbször szakember segítségét igényli a gondozás . De nincs mint
csodálkozni : ezt az utat jelölte ki a magyar társadalom számára az Alaptörvény, mindenk i
gondoskodjon magáról és családjáról .

Jelenleg több tízezer ember van szociális otthonban és közel harmincezer krónikus ágy van . A
házi gondozást és egyéb ellátásokat is ideértve bőven több százezer főt érint közvetlenül vagy
közvetve az átalakítás.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat :

1. Hol tart most a krónikus és rehabilitációs ágyak megszüntetése? Pontosan milye n
osztályokat szüntetnek meg?

2. Mekkora kiadáscsökkenést vár ettől a kormány az egészségügyi kassza illetve a
költségvetés számára ?

3. Emelkednek-e a szociális ágazat forrásai annak érdekében, hogy el tudják látni ú j
feladataikat az otthonok?

4. Pontosan milyen el őkészületek előzték meg az átalakítást? Készültek-e
hatástanulmányok arról, hogy mindez miként érinti az egészségügyi rendszert, a
szociális szolgáltatásokat és nem utolsó sorban az érintetteket? Milyen hatással les z
mindez a családok életére, pénztárcájára?

5. Milyen feltételeket biztosítanak a szociális otthonokban a sokszor súlyo s
egészségügyi problémával is küzd ő idős emberek számára? Ki és miként fogja
ellátni az egészségügyi képzettséget igénylő feladatokat ezekben az új
„elfekvőkben”?

6. Mi lesz a „felszabaduló” ingatlanokkal? Mekkora bevételt vár azok értékesítéséb ől
a kormány ?

7. Hol és hogyan fogják ellátni az átkerülő feladatokat a szociális otthonok? Honna n
lesz elég férőhely az új ellátottak számára?

8. Mi garantálja majd, hogy senkit ne tegyenek az utcára a szociális otthonokból
amiatt, hogy az elfekvőkön lévők számára biztosítani tudják az ellátást?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2016 . szeptember 27.

Korózs Lajos
országgyűlési képviselő

(MSZP)
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